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Generalforsamling – Kølkær og Omegns Borgerforening 
Dato: 04-04-2024 
Referat udarbejdet af Lasse Christian Petersen 

Dagsorden: 
• Valg af dirigent 
• Valg af referent 
• Formandens beretning 
• Kassererens beretning 
• Gennemgang af vedtægtsændringer og afstemning 
• Indkomne forslag og fastlæggelse af kontingent 
• Valg til bestyrelse, valg af suppleanter, valg af revisor og revisorsuppleant 
• Eventuelt og afrunding 

 

Valg af dirigent  
Jens Bech Vestergaard blev valgt som dirigent. 
 

Valg af referent 
Lasse Christian Petersen blev valgt som referent. 
 

Formandens beretning ved Knud Holdgård 
Formand Knud Holdgård gav en opdatering til generalforsamlingen på det forgangne år, 
med opsummering af følgende højdepunkter: 

• Ny redaktør blev fundet til Kølkær Bladet (Tinna fra Fasterholt) og ruterne for 
omdeling blev fordelt. 

• Borgerforeningen søgte 75.000 kr. hos Landdistrikt puljen ved Herning Kommune, 
hvilket blev bevilget til etablering af ny flagallé. De gamle rør er udskiftet til nye og 
flagalléen kunne sættes op første gang til Kølkærs 200 års jubilæum. 

• Den gamle sportsplads skulle omdannes til en lille bypark. Der er udgravet til en 
lille sø i håbet om at kunne gøre området mindre sumpet, samt plantet en masse 
træer, bl.a. med hjælp for børnene fra Kølkær skole og borgere fra byen. Der er 
blevet søgt og tildelt hhv. 72.000 kr. fra Borgersamarbejdspuljen og 30.000 kr. hos 
friluftsrådet til projektet. Der er stadig nogle projektideer for området der 
mangler at blive realiseret, bl.a. at forbinde kælkebakken til området, samt at 
etablere en bålhytte.  
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• Der blev afholdt lokalrådsmøde d. 26/9-23 hvor det bl.a. blev foreslået at 
sammenlægge foreningerne i en paraplyorganisation, for at forsimple 
foreningerne. Næste trin er at få Timring og DGI ud at fortælle om mulighederne i 
dette.  

• Der blev afholdt 200-års jubilæum i efteråret 2023 i samarbejde med de øvrige 
foreninger i byen, med stor succes og opbakning fra byens borgere. 

• Der blev afholdt kvartalsmøde i Herning Syd d. 20/11-23 med fokus på Flextrafik, 
kontaktudvalgsmødet, AFLD, hjemmeside og status på Ålandsprojektet. 

• Borgerforeningen har søgt 30.000 kr. hos Herning kommune til nye 
arbejdsredskaber, hvilket blev bevilget. Redskaberne er indkøbt og klar til brug til 
vedligeholdelse af de grønne områder.  

• Borgerforeningen har takket ja til at få lavet en film om Kølkær via 
Landsbyfilm.dk. Dette er gratis, og kræver at vi laver en drejebog over hvad der 
skal med i filmen. Input til dette modtages gerne.  

• I forhold til Ålandet, har borgerforeningen udfyldt en projektbeskrivelse med en 
ansøgning om 550.000 kr., som skal bruges til at etablere en sti fra Hedegårdsvej 
til det gamle kartonlager. Dette er endnu ikke blevet bevilget.  

• Borgerforeningen inviterede byens borgere til borgermøde d. 30/1-24. Der var flot 
fremmøde, og borgerforeningen fik samlet 25 hjælpehænder til forskellige 
vedligeholdelsesopgaver, samt en stor pulje ideer, som der kan arbejdes videre 
med.  

• Bestyrelsesformanden takker borgerne for deres engagement, samt bestyrelsen 
for indsatsen i det forgangne år.   

 

Kassereren beretning 
Regnskabet blev forelagt generalforsamlingen af kasserer Lissy Toustrup.  
Året resultat er 18.211,62 kr., hvoraf der har været 80.967,57 kr. i indtægter og 62.755,95 
kr. i udgifter. 
 
Regnskabet er godkendt. 
 

Gennemgang af vedtægtsændringer og afstemning 
Forslag til ændring af vedtægter blev præsenteret af bestyrelsesmedlem Lasse 
Christian Petersen.  

• Banken har påkrævet opdatering af vedtægterne mht. at specificere hvem der i 
bestyrelsen har tegningsret på vegne af borgerforeningen. 

• Bestyrelsen har set dette krav som en god anledning til at opdatere vedtægterne 
generelt. 
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• Ændringerne i vedtægterne læner sig op ad de eksisterende vedtægter, med 
uddybning af visse punkter, og ændring af regnskabsår, således at regnskabet 
følger kalenderåret fremfor regnskabsafslutning ultimo marts. 
 

De opdaterede vedtægter er godkendt enstemmigt – dog med følgende tilføjelser: 
• §3 opdateres så ”enkeltpersoner” og ”husstande” tydeligt defineres. Følgende er 

tilføjet til punktet:  
”En enkeltperson defineres som en husstand, hvori der kun bor én person over 
18 år, eller hvor kun én af husstandens medlemmer ønsker at blive medlem. En 
husstand defineres som husstande med mere end én person over 18 år.” 

• §7 opdateres, så processen for at sikre 3/4 af stemmerne klarlægges (mulighed 
for at stemme via fuldmagt). Følgende tilføjes til punktet: 
”Hvis det ikke er muligt at samle 3/4 af medlemmerne fysisk, kan de 
stemmeberettigede medlemmer stemme via mail eller via en medbragt fuldmagt 
til generalforsamlingen.” 

 
De opdaterede vedtægter inklusive ovenstående tilføjelser vedlægges referatet.  
 

Indkomne forslag og fastlæggelse af kontingent 
Bestyrelsen har ikke modtaget indkomne forslag forud for generalforsamlingen.  

Bestyrelsen fremsatte forslag om at hæve kontingent til hhv. 100 kr. for en enkeltperson 
og 200 kr. for husstande. Kontingentet er i dag 75 kr. for enkeltpersoner og 150 kr. for 
husstande.  

Forslaget blev godkendt. Kontingentet hæves med virkning fra 2025.  

 

Valg til bestyrelse, valg af suppleanter, valg af revisor og 
revisorsuppleant 
På valg var Knud Holdgård, Lissy Toustrup og Tina Flø fra bestyrelsen, og Bruno 
Sørensen på valg som suppleant.  
 
Knud og Lissy genopstiller til valg. Derudover stiller Jonas Jensen op som 
bestyrelsesmedlem og Janni Hales stiller op som suppleant.  
 
Alle poster blev således besat, og de opstillede kandidater blev valgt. Bestyrelsen 
konstituerede sig umiddelbart herefter således: 
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Bestyrelse: 
Knud Holdgård (formand) 
Brian Bondegård (næstformand) 
Lissy Toustrup (kasserer) 
Lasse Christian Petersen (sekretær) 
Jonas Jensen (medlem) 
 
Suppleant: 
Peter Brøgger 
Janni Hales 
 
Erik Toustrup blev valgt som revisor og Jørgen Andersen blev valgt som 
revisorsuppleant. 
 

Eventuelt og afrunding 
Der blev spurgt ind til status på følgende områder: 

• Byudviklingsgruppen (status blev givet af Johan Mølby) 
• Trinbræt (status blev givet af Brian Bondegård) 

 
Således afsluttes generalforsamling anno 2024.  
 
 


